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Referat 6. møde

Afholdt: Via Skype, mandag den 25. maj 2020 kl. 13-15.

Dagsorden: 
 Velkomst
 1 Overblik over de modtagne ansøgninger og udstedte autorisationer
 2 Konkrete ansøgninger:

o 2-5029-68  
o 2-5029-72 
o 2-5029-153 
o 32-1529-152 
o 32-1529-156
o 32-1529-157

 3 Evt. 
 Næste møde

Deltagere: 
 Dansk Osteopatforening v. Dorte Høxbro Herrmann
 Danske Fysioterapeuter v. Gurli Petersen
 Danske Osteopater v. Hanna Tómasdóttir
 European Federation and Forum for Osteopathy (EFFO) v. Tomas 

Collin
 Københavns Professionshøjskole v. Jannick Marschall, uddannelses-

leder ved fysioterapeutuddannelsen 
 STPS v. Kaj Kramer Molbech Pedersen, Clara Hulthin Poulsen og 

Signe Pilgaard Laursen
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Forfald: 
 Dansk kiropraktorforening (afventer udpegning af nyt medlem).

Ad 1.

Styrelsen har indtil videre modtaget 152 ansøgninger om dansk autorisation 
som osteopat. 

Styrelsen har pr. d.d. udstedt 120 autorisationer.

Styrelsen har givet 4 afslag indtil videre.

Ad 2. 

Ad 2-5029-68:

Ansøgningen blev gennemgået og drøftet.

Det blev vurderet, at ansøgerens uddannelse umiddelbart levede op til kravet 
om en uddannelse på min. Professionsbachelor-niveau.

Ved en gennemgang blev det af rådet vurderet, at indholdskravet i bekendt-
gørelsens bilag 1 var opfyldt i det væsentlige. 

Det blev vurderet, at ansøgerens uddannelse middelbart levede op til kravet 
om indholdet af klinisk praksis.

Et enigt rådgivende forum angav, at ansøgeren efter deres vurdering levede 
op til kravene i bekendtgørelsen om autorisation af osteopater.

Ad 2-5029-72:

Ansøgningen blev gennemgået og drøftet.

Der er tale om en tredjelands ansøger, så processen for tredjelandsansøgere 
blev kort gennemgået. Ansøgningen er i første trin af processen, hvor det 
skal vurderes, om uddannelsen i det væsentligste kan leve op til de danske 
krav.

Det blev bemærket, at ansøgeren har fået anerkendt sin fysioterapeutuddan-
nelse på et tidligere tidspunkt. 

Det blev vurderet, at ansøgerens uddannelse umiddelbart levede op til kravet 
om en uddannelse på min. Professionsbachelor-niveau.
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Ved en gennemgang blev det af rådet vurderet, at indholdskravet i bekendt-
gørelsens bilag 1 var opfyldt i det væsentlige.

Det blev vurderet, at ansøgerens samlede uddannelse middelbart levede op 
til kravet om indholdet af klinisk praksis.

Et enigt rådgivende forum angav, at ansøgerens uddannelse efter deres vur-
dering levede op til kravene i bekendtgørelsen om autorisation af osteopater.

Ad 2-5029-153:

Ansøgningen blev gennemgået og drøftet.

Det blev vurderet, at ansøgerens uddannelse umiddelbart levede op til kravet 
om en uddannelse på min. Professionsbachelor-niveau.

Ved en gennemgang blev det af rådet vurderet, at indholdskravet i bekendt-
gørelsens bilag 1 var opfyldt i det væsentlige.

Det blev vurderet, at ansøgerens samlede uddannelse middelbart levede op 
til kravet om indholdet af klinisk praksis.

Et enigt rådgivende forum angav, at ansøgeren efter deres vurdering levede 
op til kravene i bekendtgørelsen om autorisation af osteopater.

Ad 32-1529-152:

Ansøgningen blev gennemgået og drøftet.

Det blev vurderet, at ansøgerens uddannelse umiddelbart levede op til kravet 
om en uddannelse på min. Professionsbachelor-niveau.

Det blev bemærket, at ansøgeren har søgt om at få anerkendt sin fysiotera-
peut-uddannelse.

Ved en gennemgang blev det af rådet vurderet, at indholdskravet i bekendt-
gørelsens bilag 1 var opfyldt i det væsentlige for så vidt angår de osteopati-
ske fag.

STPS foreslog, at vi afventer vurdering af ansøgerens fysioterapeutuddan-
nelse, og derefter tager stilling til autorisationen som osteopat. 

Dette forslag blev tiltrådt af alle øvrige medlemmer af det rådgivende forum.

Ad 32-1529-156: 
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Ansøgningen blev gennemgået og drøftet.

Det blev vurderet, at ansøgerens uddannelse umiddelbart levede op til kravet 
om en uddannelse på min. Professionsbachelor-niveau. 

STPS oplyste, at der afventes bekræftelse fra uddannelsesinstitutionen vedr. 
uddannelsesniveauet. 

Ved en gennemgang blev det af rådet vurderet, at indholdskravet i bekendt-
gørelsens bilag 1 var opfyldt i det væsentlige. 

Det blev vurderet, at ansøgerens samlede uddannelse middelbart levede op 
til kravet om indholdet af klinisk praksis.

Det blev aftalt, at STPS udover at få bekræftet uddannelseniveauet spørger 
ind til indholdet af differential diagnostik på uddannelsen. 

Hvis STPS får tilfredsstillende svar, så kan der udstedes autorisation. 

Ad 32-1529-157

Ansøgningen blev gennemgået og drøftet.

Da ansøgeren er nærmest identisk med ovenstående sag, blev der aftalt 
samme opfølgning som på 32-1529-156.

Ad 3.

STPS foreslog, at vi fremover afholder hvert andet møde via Skype, hvilket 
der var tilslutning til.

Næste møde:

STPS foreslår at vi sender en dato ud vedr. møde i november, og så giver vi 
en melding efter sommerferien, på om der er materialer nok. 

Fredag den 6. november 13-15

Signe Pilgaard Laursen
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